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[image: Caricature of Moutal playing sitar]Si vous avez un PC ... vous avez besoin de télécharger le Plug-In QuickTime (gratuit) pour pouvoir visionner les vidéos. Enfin, un clic-droit avec votre track-pad ou souris vous permettra de les télécharger. Sur Mac, appuyez sur la touche control (ctrl) de votre clavier tout en sélectionnant le fichier et le tour sera joué pour télécharger la vidéo. Armez-vous de patience ! certaines vidéos sont un peu lourdes. Le prix du Plaisir.

If you have a PC ... you will need to download the free Plug-In QuickTime in order to see the videos. Last but not least, a right-click on your track-pad or mouse will allow you to dowload and save the file to your computer. On Mac, simply click the control key (ctrl) of your keyboard while selecting the file and you're done ! Be patient ! some videos are a bit heavy. The price of Pleasure.


Register on the Site to get full access to its contents (audio and video archives) and to receive the monthly Newsletter!


Please, be ethical ! Never publish mp3 and videos of the site on YouTube or the like









		

    



                    
           
    
    


Bhimsen Joshi, Bhatiyar in Khamaj That


Last Updated on Friday, 03 January 2014 07:06 | Published on Friday, 03 January 2014 05:02 | [image: Email] | Hits: 2981





[image: bhimsen]An outstanding video archive of a Bhimsenji's concert in Lauzanne in january 1990, presented to me by Dr. Noor, in Switzerland. Bhimsenji sings a jhaptal in a rare form of Bhatiyar, a rag belonging to Bhairav family, which he interprets in Khamaj that (i.e. with shuddh dha = major 6th). 13:41 of pure happiness.

 

Do enjoy but please, if you want me to keep on feeding the site with treasures, do not post this video on YouTube or the like... I am fed up to see my site contents (audio, videos and photographs which I took) spread all over the web without even mentionning the sources.

 



	You must have the Adobe Flash Player installed to view this player.
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Amjad Ali Khan, Rag Tilak Kamod


Last Updated on Sunday, 03 November 2013 19:39 | Published on Sunday, 03 November 2013 17:01 | [image: Email] | Hits: 2582





Amjad Ali Khan playing a vilambit and drut teental on sarod in rag Tilak Kamod (19:53).[image: amjadalikhan]

He is accompanied on tabla by Shafaat Ahmed Khan.

An audio archive taken from LP ECSD-2864 (1980).

 

	Download	Name	Play	Size	Length
	[image: download]	Tilak Kamod (Vilambit & Drut Teental)
(Amjad Ali Khan, Shafaat Ahmed Khan)	
				

	18.3 MB	19:53 min
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Happy New Year 2013


Last Updated on Friday, 03 January 2014 06:35 | Published on Tuesday, 01 January 2013 17:28 | [image: Email] | Hits: 2746
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Let the music play on !




Share

Tweet






 4 comments Hits: 2746










		

    



    

                    


                            
           
    
    


In memorium - Ravi Shankar playing Rag Maru Bihag


Last Updated on Sunday, 30 December 2012 12:50 | Published on Wednesday, 12 December 2012 14:46 | [image: Email] | Hits: 2694





Since morning, tons of articles and messages have been posted in the Newspapers, on the Web, FaceBook, Twitter and the like  about the demise of Panditji and all give a synopsis of his life-work (most of the texts copying what has been said in the main press agencies).

All these press releases and words of "experts" make me feel uneasy and sad.

If Ravi Shankar, like is alter-ego, Vilayat Khan, has always been subject to passionate controversies, Ravi Ji will unquestionably remain the Indian artist who brought Hindustani music to the West. From a musical view-point, he has been one of the very rare instrumentalists who had a real knowledge of Raga-s. Last but not least, he had the best right-hand of all contemporary sitarists and his jod development is a model of the kind and will continue to resonate in our ears.

Here is an alap and jod in rag Maru Bihag

You may also want to hear his Charukeshi and Manjh Khamaj, 2 videos posted on the site some time back : an excerpt of the mythic live performance of the 1974 Bengla Desh concert. At last, do listen to his 78rpm discs which - for me - are among the best audio records of Ravi Ji as well as his interpretation of rag Lalit.

Depuis ce matin, des tonnes d'articles et de messages circulent dans la presse, sur le Web, FaceBook, Twitter pour annoncer le décès de Panditji et résumer son oeuvre (la plupart des textes reprenant, vite fait - mal fait - l'annonce de l'AFP). Tous ces communiqués de presse et ces paroles "d'experts" me chagrinent.

Si Ravi Shankar, tout comme son alter-ego Vilayat Khan, a été l'objet de controverses, souvent très passionnées, Raviji restera celui qui a apporté la musique hindoustanie à  l'occident.  D'un point de vue musical, il a été un des très rares instrumentistes qui avait une véritable connaissance des raga-s. Enfin, il avait la plus fabuleuse main droite des contemporains du sitar et son développement du jod inégalé continuera à résonner dans nos oreilles. 

Voici une assez ancienne video de Pandiji où il développe un alap et un jod sur le rag Maru Bihag. 

Vous pouvez également revisionner 2 anciennes vidéos postées sur le site il y a déjà longtemps, où il interprète les rag-s Charukeshi et Manjh Khamaj dans ce concert mythique de 1974 pour le Bangla Desh. En enregistrements audio, je vous conseille de ré-écouter ses 78t qui sont - pour moi - ses meilleurs enregistrements audio (même si la qualité sonore de ces archives est inversement proportionnelle à la qualité musicale) ainsi que son interprétation du rag Lalit.



	You must have the Adobe Flash Player installed to view this player.
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Comparative Study of Hindustani Raga-s - Vol. I


Last Updated on Sunday, 26 August 2018 14:13 | Published on Wednesday, 16 May 2012 20:58 | [image: Email] | Hits: 4977





Comparative Study of Hindustani Raga-s - Volume I

Revised and augmented edition - Patrick Moutal Publisher. Paperback. 472 pages

[image: csr_front]

The study of raga-s form is the backbone of Hindustani Raga Sangita.

Comparative Study of Hindustani Raga-s (Vol. I), offers an up-to-date like compilation on descriptions, forms, movements and spirit of 91 raga.

This work, first published in India in 1991, was not anymore available since 1997, date of its last reprint. I decided to take matters in my hands and to bring back this book to life. I felt it deserved it. That required a considerable and fastidious amount of work and having successfully overcome all problems, I am proud to present it to you in its new revised and augmented version. As for all my other books, it has been thoroughly composed with my own typographies (diacritical for transliterations and Devanagari). Text presentation has been thoroughly enhanced, reorganised, a great number of comparative tables added, analytical index developed. This new edition did gain in readability.

I have, of course, kept Indian musical notation but - you must have mastered it since you read the first of my books ! and for those who are not yet acquainted with it, it will only require a few minutes and a bit of practice (with the help of the memo provided) to fully get familiar with the reading of mere 7 notes in Hindi.

Out of the taxonomy of Hindustani repertoire, 74 raga-s have been detailed. They pertain to 5 anga-s "families": Kalyan, Sarang, Bhairav, Gauri and Kanada. Remaining are 17 miscellaneous raga-s, from diverse groups.

Investigations have been mainly based on the study of the contemporary Hindi texts written by the most outstanding Indian scholars, on the analysis of sound recorded raga-s and on the teachings of Dr. K. C. Gangrade (previous Dean & Head of Instrumental Music Dept., Faculty of Performing Arts, Banaras Hindu University).

Detailed references have been given to facilitate consulting of the various scholars and artists.

As there is a great lack of serious literature available in the English language on this subject, the present study can greatly benefit non-Hindi speaking students and scholars of India and abroad who, because of a mere language difficulty, had difficulty acceding to the analytical world of raga. Indians have always rightly thought that music and language were undissociable. That is the reason why they never felt the urge to write their best works in English but wrote them in Hindi. Similarly, Japonese and Korean students of Paris Conservatoire get deeply into French language and European culture in order to play Ravel and Bach. It can't work otherwise without becoming a fraud and a cultural assasination.

As you see, I have not remained idle for the last months : 4 books in 4 months and a fifth, WIP. Moreover, I have started working on Volume II of Comparative Study and if God allows, I should deliver within a year. So, stay tuned !

One last thing before ordering it ! France and Monaco are NOT in United States. Therefore, if you don't live in France, please, do take care of the country your book has to be shipped to when you click on PayPal's button.

L'étude des raga-s est la colonne vertébrale de la musique classique hindoustanie. Comparative Study of Raga-s offre une étude descriptive, analytique des formes, mouvements mélodiques ainsi que de l'esprit de 91 raga-s. Cet ouvrage, publié en Inde en 1991, n'était plus disponible depuis 1997, date du dernier retirage à Delhi. Je me décidai à reprendre les choses en main et redonner vie à ce livre. Cela me demanda un considérable et fastidieux travail de saisie, de mise en forme et aujourd'hui, ayant enfin passé tous les écueils, c'est avec grand plaisir que je suis en mesure de vous le présenter sous sa nouvelle version, revue et augmentée. En effet, comme pour tous mes autres ouvrages, il a été entièrement composé avec mes typographies (diacritiques et Devanagari). La présentation du texte a été grandement réorganisée, de nombreux tableaux comparatifs ajoutés, l'Index analytique développé. Cette nouvelle édition a réellement gagné en lisibilité. J'ai bien entendu, gardé la notation musicale indienne mais, suis-je bête, vous devez être maintenant rompus à cette écriture ! et, pour ceux qui ne sauraient pas encore, il ne vous faudra que quelques dizaines de minutes et un peu de pratique, pour vous familiariser pleinement avec les 7 notes de ce système d'écriture musicale. De la taxinomie du répertoire, 74 raga-s ont été analysé en détail. Ils appartiennent à 5 anga-s "familles" : Kalyan, Sarang, Bhairav, Gauri et Kanada. La 6° partie analyse 17 raga-s provenant de divers groupes ou familles. Les investigations ont été majoritairement basées sur l'étude des principaux textes contemporains en Hindi, rédigés par les plus grands pundits indiens, sur l'analyse d'enregistrements audio par les plus grands maîtres du passé ainsi que par les enseignements de Dr. K. C. Gangrade (ex- Doyen et chef du département de musique instrumentale, Faculty of Performing Arts, Banaras Hindu University). Des références détaillées ont été données pour faciliter la consultation des ouvrages. Comme il y a un vrai manque de littérature de qualité en langue anglaise sur les raga-s, cet ouvrage sera essentiel à tous les étudiants et musiciens (Indiens et étrangers) ne parlant pas l'Hindi. Les Indiens ont toujours pensé que si l'on désirait apprendre leur musique, cela devait passer nécessairement par l'apprentissage de la langue. C'est la raison pour laquelle ils ont rédigé leurs plus grands textes en Hindi. De la même façon, un Japonais, au Conservatoire de Paris, apprend notre langue et s'imbibe de culture française et européenne pour jouer Ravel et Bach. Il ne peut vraiment en être autrement sans tomber dans l'escroquerie et l'assassinat d'une culture. Comme vous le voyez, je ne suis pas vraiment resté inactif ces derniers mois ! 4 livres en 4 mois et un 5° en phase finale. De plus, j'ai déjà commencé à travailler sur le Volume II d'analyse comparative des raga-s… Si Dieu me prête vie, l'accouchement aura lieu d'ici un an environ.

Read the Table of Contents and some short excerpts / Lire le sommaire et quelques courts extraits

Publisher / Editeur : Patrick Moutal Editeur

Language / Langue : English / Anglais[image: csr_ean]

472 pages

Dimension : A5 (20,6cm x 14,6cm x 2,7cm)

Paperback / Dos carré collé / Broché

Weight / Poids : 600g

ISBN 978-2-9541244-2-1
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PLEASE, READ CAREFULLY BEFORE ORDERING ! 

SHIPPING RATES

	COUNTRIES	RATES	TOTAL 
	FRANCE, MONACO	Lettre suivie 7€	41€
	
EUROPEAN UNION (ZONE 1)

Germany, Austria, Belgium,Bulgaria, Cyprius, Denmark, Spain, Estonia, Finland, Greece, Hungary, Ireland, Italia, Latvijas Republika, Lithuania, Luxembourg, Malta, Netherlands, Poland, Portugal, Czech Republic, Romania, United Kingdom, Slovakia, Slovenia, Sweden, Switzerland, including Liechtenstein, Saint-Martin, Vatican

	
Lettre prioritaire internationale

suivie 15€ 

	49€ 
	
REST OF THE WORLD (ZONE 2)

Africa, America (U.S.A.), Asia, Oceania and other European countries (out of European Union & Switzerland)

	
Lettre prioritaire internationale suivie 17€ 

	51€ 
	
OUTRE-MER 1

Guyane, Guadeloupe, Martinique, La Réunion, Saint Pierre et Miquelon, Saint Barthélemy, Saint Martin et Mayotte

	 Lettre recommandée R2 12€	 46€
	
OUTRE-MER 2

Nouvelle Calédonie, Polynésie Française, Wallis-et-Futuna, Terres Australes et Antarctiques Françaises

	
Lettre recommandée R2 21€

	55€


In case you want to make a bank transfer and/or purchase 2 or several books, please contact me so that I may give you my bank account specifications and calculate appropriate shipping rates.

En cas d'achat de 2 ou plusieurs livres et/ou de règlement par chèque ou virement bancaire Européen, me contacter afin que je vous envoie mes coordonnées bancaires et que je calcule le prix le plus juste de l'envoi. Paquet envoyé qu'après encaissement du chèque ou du virement.
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Hindustani Gata-s Compilation

Instrumental themes in North Indian classical music

Second Edition - Patrick Moutal Publisher . Paperback. 372 pages.

[image: hgc_front_cover]The present work covers 454 gata-s on 164 raga-s. The core of this compilation comes from late Pandit Lal Mani Misra, Dr. K. C. Gangrade, his late guru-s, Ustad Rustam Khan, Pandit Dinkar Rao Patwardhan and Pandit Shankar Rao Telang, whose traditional gata-s of the sitar Gwalior gharana and Amirkhani-s are truly outstanding. Other gata-s proceed from my doctorate of sitar compositions, famous transcribed vocal bandisa-s, from various instrumentalists and from the teachers of the Faculty of Performing Arts, Banaras Hindu University, in my student years (1970-1983).

They have all been written down in Bhatkhandeji's music notation system - svaralipi. But please ! put your mind at rest ! For non Hindi-readers, it will be quite easy, fast and fun to learn the mere twelve symbols needed to fully understand the integrality of the 454 themes (7 musical notes and 5 metric terms "bola" corresponding to the different plectrum or bow movements). This system of notation is broadly explained at the beginning of the book and you will also find a loose sheet to help you ... during your first hour of decoding.

In prevention of lazy moaners query ...

— Why did you use this vernacular notation system instead of writing down the whole thing on staff notation ? or, at least, why not write the music retaining indian notes but in roman letters, i.e. with S = Sa, R = Re; G = Ga, M = Ma etc... (the indian equivalent of C, D, E, F etc...) ?

— It's North Indian classical music and it is only respect to think first of Indians. Moreover, as for any king of music, it requires some effort, especially as the easiness of these 12 musical signs has nothing in common with the intricate learning of western staff notation. On the contrary, could you imagine learning a sonata or a jazz theme using indian musical notation ? Last but not least, through the study of this work, some non-Hindi reading persons will gain access to outstanding XIX-XX century Hindi literature on raga (themes, melodic movements, fast passages etc.). It's only fun learning this notation system - the only one perfectly adapted - to writing North Indian classical music.

The only challenging task will be decoding the skeletal form of the themes to bring them to life - to make them sing on the instrument. Although, in an Indian context, a "good" theme incorporates all the raga lakshana-s, i.e. characteristics, reader will have to recall the raga in memory (revising its rules, themes, listening to its interpretation by first rate vocalists and instrumentalists etc.), getting deeper and deeper into its form and spirit. Then only, the theme will become fully representative of the raga. Following improvisations will remain "within" the framework and raga will be restituted to its status of living melodic being.

Cet ouvrage présente 454 gata-s ou thèmes instrumentaux sur 164 raga-s. Les plus beaux thèmes proviennent de Pandit Lal Mani Misra, de Dr. K. C. Gangrade, de ses anciens maîtres, Ustad Rustam Khan, Pandit Dinkar Rao Patwardhan et Pandit Shankar Rao Telang. Leurs thèmes traditionnels pour sitar issus de la Gwalior Gharana ainsi que les Amirkhani-s sont absolument superbes. Les sources des autres gata-s sont diverses : thèmes composés par moi-même alors que je préparais le doctorat de sitar,  transcriptions de bandish vocaux célèbres, gata-s de divers sitaristes et des profs de sitar de la Faculty of Performing Arts de l'Université Hindoue de Bénarès.

Ils ont été écrits - comme il se doit - dans le système d'écriture musical - svaralipi - de Pandit Vishnu Narayan Bhatkhande, le plus généralement usité dans la musique classique du Nord de l'Inde. Soyez rassurés ! l'apprentissage de seulement 12 signes sera suffisant pour comprendre l'intégralité de ces 454 thèmes : 7 notes et 5 signes de métriques - bola - correspondant aux différents mouvements du plectre ou de l'archet. Ce système de notation est largement expliqué au début du livre et de plus, vous aurez une feuille volante récapitulative pour vous aider ... pendant la première heure de déchiffrage.

Question / Réponse en prévision de certains râleurs paresseux ...

— Pourquoi avoir utilisé ce système au lieu d'écrire les thèmes  sur partition ? ou au moins d'avoir écrit le nom des notes, à l'indienne, mais en lettres romanes, c'est à dire en utilisant S = Sa, R = Ré, G = Ga, M = Ma etc. (l'équivalent du Do Ré Mi Fa, en Inde) ?

— Il s'agit de musique de l'Inde et je me dois de penser aux Indiens en priorité. De plus, comme pour toute musique, cela demande un minimum d'effort d'autant que la facilité de ces 12 signes n'a pas de commune mesure avec l'apprentissage du solfège occidental.  A contrario, pouvez-vous imaginer l'étude d'une sonate ou d'un thème de jazz en notation indienne ? Par l'étude de ce recueil et l'apprentissage de l'écriture musicale indienne, certains occidentaux pourront enfin aller fouiller plus avant dans la grande littérature musicale en Hindi des XIX°-XX° siècles (thèmes, mouvements mélodiques de préludes, traits etc...). C'est seulement du fun que d'apprendre ce système de notation - le seul parfaitement adapté à l'écriture de la musique de l'Inde. Enfin, pas besoin non plus d'être un monstre en anglais pour rentrer dans le texte. C'est facile et tout le corpus du livre est composé de thèmes !

Le seul véritable challenge sera, pour le lecteur, de donner vie à ces squelettes de thèmes, de les faire chanter sur l'instrument. Bien que, dans un contexte musical indien, un "bon thème" se doit d'incorporer tous les raga lakshana-s - c'est à dire tous les caractéristiques mélodiques d'un raga - le lecteur de ce recueil aura à rappeler au premier plan de sa mémoire tout ce qu'il sait sur ce raga (ses règles du jeu, sa façon de prendre, de traiter ses notes, réviser d'autres thèmes, écouter le plus possible d'interprétations de ce raga par des vocalistes et instrumentistes de premier ordre etc.) pour aller de plus en plus loin dans sa compréhension. Alors seulement, le thème sera pleinement indicateur du raga. Les improvisations qui suivent resteront "dedans" et le raga sera un être mélodique vivant.

Read the Table of Contents and some short excerpts / Lire le sommaire et quelques courts extraits

Publisher / Editeur : Patrick Moutal Editeur
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SHIPPING RATES

	COUNTRIES	RATES	TOTAL 
	FRANCE, MONACO	Lettre suivie 6€	37€
	
EUROPEAN UNION (ZONE 1)

Germany, Austria, Belgium,Bulgaria, Cyprius, Denmark, Spain, Estonia, Finland, Greece, Hungary, Ireland, Italia, Latvijas Republika, Lithuania, Luxembourg, Malta, Netherlands, Poland, Portugal, Czech Republic, Romania, United Kingdom, Slovakia, Slovenia, Sweden, Switzerland, including Liechtenstein, Saint-Martin, Vatican

	
Lettre prioritaire internationale suivie 11€ 

	42€ 
	
REST OF THE WORLD (ZONE 2)

Africa, America (U.S.A.), Asia, Oceania and other European countries (out of European Union & Switzerland)

	
Lettre prioritaire internationale suivie 13€ 

	44€ 
	
OUTRE-MER 1

Guyane, Guadeloupe, Martinique, La Réunion, Saint Pierre et Miquelon, Saint Barthélemy, Saint Martin et Mayotte

	 Recommandé R2 (enveloppe bulle) 11€	42€
	
OUTRE-MER 2

Nouvelle Calédonie, Polynésie Française, Wallis-et-Futuna, Terres Australes et Antarctiques Françaises

	
Recommandé R2 (enveloppe bulle)

14€

	45€


In case you want to make a bank transfer and/or purchase 2 or several books, please contact me so that I may give you my bank account specifications and calculate appropriate shipping rates.

En cas d'achat de 2 ou plusieurs livres et/ou de règlement par chèque ou virement bancaire Européen, me contacter afin que je vous envoie mes coordonnées bancaires et que je calcule le prix le plus juste de l'envoi. Paquet envoyé qu'après encaissement du chèque ou du virement.
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Hari Prasad Chaurasia, rag Bageshree
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Hari Prasad Chaurasia playing an alap and ektal (rhythmic cycle of 12 beats) in rag Bageshree.
[image: hpc]

LP Record ECSD-2733

10:36

 

 

	Download	Name	Play	Size	Length
	[image: download]	Bageshree (Ektal)
(Hari Prasad Chaurasia, Kashinath Misra)	
				

	9.8 MB	10:36 min
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Kishori Amonkar, Rag Bageshree


Last Updated on Sunday, 25 November 2012 17:16 | Published on Sunday, 04 March 2012 13:40 | [image: Email] | Hits: 4838





Born in 1931, she is the worthy daughter of Mogubai Kurdikar.[image: kishoriamonkar]

Listen to her rendering of Bageshree in which she unfolds a bada & chota khayal (slow & fast compositions) in teental (rhythmic cycle of 16 beats)..

Kishoriji is a great exponent of the Jaipur-Atrauli gharana.

From LP record ECSD-2702

22:02

	Download	Name	Play	Size	Length
	[image: download]	Bageshree T,T
(Kishori Amonkar)	
				

	20.2 MB	22:02 min
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Hindustani Raga Sangeet - Mécanismes de base de la musique classique du Nord de l'Inde


Last Updated on Sunday, 26 August 2018 14:17 | Published on Thursday, 09 February 2012 02:03 | [image: Email] | Hits: 5555





[image: hrs_couverture]Hindustani Raga Sangeet

Mécanismes de base de la musique classique de l'Inde du Nord.

Nouvelle édition revue et augmentée. Patrick Moutal Editeur . 232 pages.

Depuis les années 1960, la musique de l'Inde du Nord connaît en Occident un engouement jamais démenti. En la débarrassant de ses habits d'exotisme, Patrick Moutal a été l'un des premiers auteurs de langue française à rédiger en 1987 un ouvrage de vulgarisation, à la fois éclairé et simple d'accès. Introuvable depuis une quinzaine d’années, le « petit livre rouge » reparaît aujourd'hui, dans une nouvelle édition revue et augmentée. Le nouveau texte comporte des ajouts majeurs : 

	de nombreux tableaux explicatifs et récapitulatifs, des observations sur les sruti, trois index (personnes, ragas, termes), un glossaire étendu, une filmographie (VHS, VCD, DVD) une discographie CD (les 33t étant obsolètes), des photographies (artistes, musicologues).
	un panorama détaillé des différents systèmes de classification des ragas (heure d'interprétation, rasa (états de conscience), familles de raga).
	une réflexion sur l'anthropologie de la note et du raga et sur la place de l'improvisation.


Ce bréviaire de la musique classique de l'Inde du Nord offre des clefs pour la compréhension du raga : éléments constitutifs, élaboration, développement dans les différents genres et styles d'interprétation, cycles rythmiques. Il propose également des outils pratiques pour la fabrication de thèmes et de métriques. Un véritable « comment ça marche » de la musique hindoustanie !

Considérablement enrichi, il s'adresse aussi bien au musicien praticien qu'au mélomane.

Lire le sommaire et quelques courts extraits.

Interview de Patrick Moutal par Philippe Pratx, sur le site Inde-Réunion (mars 2012)

ou de La Nouvelle Revue de l'Inde

[image: ean_hrs]Editeur : Patrick Moutal

Langue : français / FRENCH LANGUAGE

232 pages

Dimension : A5 (20,6cm x 14,6cm x 1,3cm)

Dos carré collé / Broché

Poids : 300g

ISBN 978-2-9541244-0-7

28€ TTC

Frais de port en sus
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	COUNTRIES	RATES	TOTAL 
	FRANCE, MONACO	Lettre suivie 6€	34€
	
EUROPEAN UNION (ZONE 1)

Germany, Austria, Belgium,Bulgaria, Cyprius, Denmark, Spain, Estonia, Finland, Greece, Hungary, Ireland, Italia, Latvijas Republika, Lithuania, Luxembourg, Malta, Netherlands, Poland, Portugal, Czech Republic, Romania, United Kingdom, Slovakia, Slovenia, Sweden, Switzerland, including Liechtenstein, Saint-Martin, Vatican

	
Lettre prioritaire internationale suivie 11€ 

	39€ 
	
REST OF THE WORLD (ZONE 2)

Africa, America (U.S.A.), Asia, Oceania and other European countries (out of European Union & Switzerland)

	
Lettre prioritaire internationale suivie 13€ 

	41€ 
	
OUTRE-MER 1

Guyane, Guadeloupe, Martinique, La Réunion, Saint Pierre et Miquelon, Saint Barthélemy, Saint Martin et Mayotte

	 Recommandé R2 (enveloppe bulle) 11€	39€
	
OUTRE-MER 2

Nouvelle Calédonie, Polynésie Française, Wallis-et-Futuna, Terres Australes et Antarctiques Françaises

	
Recommandé R2 (enveloppe bulle) 14€

	42€


In case you want to make a bank transfer and/or purchase 2 or several books, please contact me  so that I may give you my bank account specifications and calculate appropriate shipping rates.

En cas d'achat de 2 ou plusieurs livres et/ou de règlement par chèque ou virement bancaire Européen, me contacter afin que je vous envoie mes coordonnées bancaires et que je calcule le prix le plus juste de l'envoi. Paquet envoyé qu'après encaissement du chèque ou du virement.
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Indian Music Archives - Musique Indienne - Patrick Moutal's Site


Last Updated on Friday, 04 April 2014 18:29 | Published on Sunday, 02 October 2011 21:19 | [image: Email] | Hits: 6932





[image: moutalordifenetre]pdf list of the 834 audio and video recordings available on the site (April 4, 2014).

Lists have been alphabetically sorted by rag names & by artists.

You must be a registered user (through login/password) to access the whole collection.

[image: Cool]Please, never upload recordings to YouTube or the same. It takes me a lot of time to manage and update the site. Believe me, it's work and if I had wanted my posts to be on YouTube, MySpace etc. I would have done it myself !

List of Indian Music recordings (video / audio) sorted by Rags

List of Indian Music recordings (video / audio) sorted by Artists
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